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Protokół nr IV/2018 

z sesji Rady Gminy Inowłódz, która odbyła się 28 grudnia 2018 r. 

w godzinach 1300 – 1530  w sali na zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu 

 

Na ustawowy skład osobowy 15 radnych obecnych było 13 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

(Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 

Udział w sesji wzięli: 

1. Pan Bogdan Kącki – Wójt Gminy Inowłódz 

2. Pan Jan Żerek – Sekretarz Gminy Inowłódz 

3. Pani Katarzyna Koch – Skarbnik Gminy Inowłódz 

4. Pan Kazimierz Grygiel – Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Pani Agnieszka Ciołak – p.o. Dyrektora Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu 

6. Pan Jarosław Jopek - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

7. Pani Janina Gostyńska – Z-ca Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej 

8. Pani Iwona Szczepańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

9. Pani Ewa Godlewska – Przewodnicząca Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych 

10. Pani Beata Janik – Radca prawny Urzędu Gminy Inowłódz 

11. Pan Tomasz Janas – Prezes OSP Brzustów 

12. Pan Wojciech Mąkola – Wiceprezes OSP Brzustów 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie III sesji Rady Gminy Inowłódz VIII kadencji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady Gminy Inowłódz. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Wójta Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2018-2033. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2018. 

9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi: 

a) w sprawie opinii do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Inowłódz na lata 2019-2033, 

b) w sprawie opinii o przedłożonym projekcie budżetu Gminy Inowłódz na rok 2019, 

c) w sprawie opinii dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy 

Inowłódz w 2019 roku, 

d) przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz, 

e) dyskusja. 

10. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2019-2033.  

11. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Inowłódz na rok 2019. 

12. Rozpatrzenie uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 
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13.  Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok dla Gminy Inowłódz. 

14. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2019 rok dla Gminy Inowłódz. 

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.  

16. Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.   

17. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Inowłódz. 

18. Rozpatrzenie uchwały w sprawie ogłoszenia wyborów organów sołectw w Gminie 

Inowłódz. 

19. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego ramowego planu pracy Rady 

Gminy Inowłódz oraz rocznych planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz 

na 2019 rok.  

20. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na II sesji Rady Gminy Inowłódz. 

21. Interpelacje i zapytania. 

22. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

23. Zamknięcie obrad III sesji VIII kadencji Rady Gminy Inowłódz. 

 

Ad. 1  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz Robert Pawłowski otworzył obrady IV sesji VIII 

kadencji, powitał wszystkich obecnych na sali oraz mieszkańców i internautów, którzy 

korzystają z bezpośredniej transmisji w sieci.  

 

Ad. 2 

Pan Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji. 

Nieobecni radni Jolanta Bilska, Małgorzata Małek i Janusz Wilkowiecki usprawiedliwili swoją 

nieobecność.   

 

Ad. 3 

Pan Przewodniczący poinformował, że w porządku obrad, którzy radni otrzymali 12 grudnia 

br. zaistniały zmiany spowodowane tym, iż w dniu 17 grudnia odbyła się sesja nadzwyczajna. 

Tak więc, jeżeli chodzi o numerację, to odbywa się IV sesja Rady Gminy Inowłódz VIII kadencji, 

w punkcie 4 będą przyjmowane protokoły z II sesji i III sesji nadzwyczajnej. Kolejne zmiany 

dotyczą zmian w punktach 12 i 17, gdzie w punkcie 12 zmienił się tytuł uchwały „Rozpatrzenie 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/18/2015 Rady Gminy Inowłódz z dnia 29 stycznia 2015 r. 

w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki opłaty”, a punkt 17 będzie brzmiał „Rozpatrzenie uchwały o zmianie 

Statutu Gminy Inowłódz”. Pan Przewodniczący poddał propozycje pod głosowanie. Zmiany 

zostały jednogłośnie przyjęte, wobec czego porządek obrad przedstawiał się następująco: 

4. Przyjęcie protokołu z obrad II sesji i III sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Inowłódz. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Wójta Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2018-2033. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2018. 
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9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi: 

a) w sprawie opinii do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Inowłódz na lata 2019-2033, 

b) w sprawie opinii o przedłożonym projekcie budżetu Gminy Inowłódz na rok 2019, 

c) w sprawie opinii dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy 

Inowłódz w 2019 roku, 

d) przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz, 

e) dyskusja. 

10. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2019-2033.  

11. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Inowłódz na rok 2019. 

12. Rozpatrzenie uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/18/2015 Rady Gminy Inowłódz z dnia 

29 stycznia 2015 r. w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

13.  Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok dla Gminy Inowłódz. 

14. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2019 rok dla Gminy Inowłódz. 

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.  

16. Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.   

17. Rozpatrzenie uchwały o zmianie Statutu Gminy Inowłódz. 

18. Rozpatrzenie uchwały w sprawie ogłoszenia wyborów organów sołectw w Gminie 

Inowłódz. 

19. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego ramowego planu pracy Rady 

Gminy Inowłódz oraz rocznych planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz 

na 2019 rok.  

20. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na II sesji Rady Gminy Inowłódz. 

21. Interpelacje i zapytania. 

22. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

23. Zamknięcie obrad IV sesji VIII kadencji Rady Gminy Inowłódz. 

 

Na posiedzenie dotarł radny Piotr Kamiński. Obecnych było 12 radnych.  

 

Ad. 4  

Przyjęcie protokołów z obrad II sesji i III sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Inowłódz. 

Protokół z obrad II sesji został jednogłośnie przyjęty. 

Protokół z obrad III sesji nadzwyczajnej został jednogłośnie przyjęty.  

 

Ad. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie pomiędzy sesjami do Biura Rady wpłynęła 

następująca korespondencja:  

• uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi dotyczące projektu budżetu                       

na 2019 r.; 
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• informacja z dnia 24.12.2018 r. z Kancelarii Radcy prawnego Beaty Janik na temat 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji; 

• pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi, znak PNIK-I.4131.1048.2018 

z dnia 19 grudnia 2018 r. informujące, że gminne programy osłonowe „Posiłek w szkole 

i w domu” nie są aktami prawa miejscowego i nie podlegają ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Łódzkiego; 

• pismo Zespołu Parków Krajobrazowych Województwa Łódzkiego, znak ZPKWŁ-

NPK.410517.2018 z dnia 11 grudnia 2018 r. przekazane przez Wójta Gminy Inowłódz 

w dniu 18 grudnia 2018 r. dotyczące objęcia ochroną „pomnik przyrody” drzewa grusza 

polna na terenie Gminy Inowłódz; 

• wniosek z dnia 17 grudnia 2018 r. w sprawie nabycia działki gminnej nr 3773 

w Inowłodzu; 

• zaproszenia na spotkania opłatkowe oraz życzenia świąteczne.  

Kontynuując Pan Przewodniczący, poinformował, iż 13 grudnia reprezentował Radę Gminy 

podczas Kolacji Wigilijnej w Królowej Woli, którą organizowało Koło Emerytów, Rencistów 

i Inwalidów wraz z Kołem Gospodyń Wiejskich. W dniu 18 grudnia brał udział w podsumowaniu 

gminnego konkursu stroików świątecznych. Ponadto 19 grudnia był na Jasełkach w Szkole 

Podstawowej w Królowej Woli i na Spotkaniu Opłatkowym pracowników Urzędu Gminy 

w Inowłodzu oraz w Spotkaniu Opłatkowym Lokalnej Organizacji Turystycznej w Spale. 

21 grudnia reprezentował Radę Gminy podczas Gminnej Wigilii dla Seniorów.  We wtorki pełnił 

dyżury w Urzędzie Gminy Inowłódz w godz. 1530 - 1700. 

 

Ad. 6  

Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali powyższą informację                               

wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Do przedłożonej informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań.  

 

Ad. 7  

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2018-2033. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że uchwała jest wypełnieniem dyspozycji ustawowej zawartej 

w ustawie o finansach publicznych. Dokonano urealnienia dochodów i wydatków w związku 

z dokonanymi zmianami w 2018 r. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

11 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Uchwała Nr IV/16/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

   

Ad. 8   

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2018. 

Pani Skarbnik poinformowała, że przed sesją radni otrzymali zmieniony projekt powyższej 

uchwały. Zmiana wynika z dodania środków w wysokości 1 909 zł z Funduszu Pracy  
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z przeznaczeniem na asystenta rodziny. W klasyfikacji budżetowej 85504. Dodała, że w ślad 

za tym radni otrzymali zmienioną treść uchwały, jak również załącznik nr 1 o dochodach 

i załącznik nr 2 o wydatkach. Pozostałe zmiany były omawiane na komisjach i są one 

wynikową budżetu. Poza tym było przedstawione uzasadnienie do tych zmian.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

12 radnych.  

Uchwała Nr IV/17/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 9   

Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi: 

a) Pan Przewodniczący poinformował , że w dniu 17 grudnia 2018 r. do biura Rady Gminy 

Inowłódz wpłynęła Uchwała nr III/366/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 17 grudnia  2018 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz oraz o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego w 2019 roku. Następnie odczytał powyższy 

dokument; 

b) Pan Przewodniczący poinformował, że w dniu 17 grudnia 2018 r. do biura Rady Gminy 

Inowłódz wpłynęła Uchwała nr III/365/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 17 grudnia  2018 r. w sprawie opinii dotyczącej projektu 

budżetu Gminy Inowłódz na 2019 rok. Następnie odczytał powyższy dokument; 

c) patrz podpunkt a); 

d) Pan Przewodniczący odczytał opinie Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz do projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz na 

lata 2019-2033 oraz do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Inowłódz na 2019 rok.  

e) w pierwszej kolejności głos zabrał Pan Wójt, który odniósł się do opinii części Komisji 

Stałych do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Inowłódz na 2019 rok. 

Wyjaśnił, iż wynika ona z tego, że nie umieszczone zostało w budżecie w 2019 r. zadanie 

inwestycyjne polegające na wykupie wodociągu od Nadleśnictwa Spała. Dodał, iż na kolejnych 

komisjach w których brał udział sprawa została wyjaśniona i jak najbardziej ta sprawa będzie 

przedmiotem wspólnych rozważań i zapewne znajdzie też swoje odzwierciedlenie 

w wydatkach budżetowych, pewnie poprzez zmiany na którejś z kolejnych sesji. Kolejne opinie 

pozostałych komisji były już pozytywne. Następnie powiedział, że będąc w tym punkcie, 

rozpoczynając dyskusję na temat projektu budżetu, chciałby zwrócić uwagę, iż jest to budżet 

szczególny. Projekt budżetu, póki co jest wyjątkowy, dlatego, że zawiera bardzo ambitne cele, 

jeśli chodzi o zadania inwestycyjne. W podsumowaniu poprzedniej kadencji wyliczono, 

że w ciągu 4 lat na zadania inwestycyjne w Gminie Inowłódz wydatkowano ok. 15 000 000 zł, 

natomiast jak patrzy się na załącznik inwestycyjny do planowanego budżetu na 2019 rok to ta 

kwota jest dokładnie taka sama. Wiadomo, że prawie połowę z niej stanowi planowany 

wydatek na budowę kanalizacji w Zakościelu, bo jest to kwota prawie 8,5 mln zł ale są też inne 

zadania inwestycyjne dla których są już zagwarantowane środki finansowe pozyskane 

z zewnątrz. Dodał, że chciałby poprosić radnych i sołtysów o wyrozumiałość, jeżeli chodzi 
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o dalsze oczekiwania. Oczywiście nie chodzi o to, że nie będą dokonywane zmiany i nie będą 

wprowadzane dodatkowe zmiany jak chociażby te, które zostały wstępnie omówione na 

pierwszych komisjach. Trzeba sobie uświadomić, że trzeba trochę zahamować apetyty 

inwestycyjne, bo budżet gminy niestety nie jest z gumy i do pewnego momentu można te 

wskaźniki napinać, dalej już nie, co znalazło odzwierciedlenie w opinii Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi. W dalszej części swojej wypowiedzi Pan Wójt 

odniósł się do zapisów przedstawionych w powyższych dokumentach. Na koniec podkreślił, 

że przed samorządem Gminy Inowłódz bardzo trudny, ambitny rok. Poprosił radnych 

o uchwalenie przedstawionego budżetu i ponowił prośbę o nie podejmowanie nowych 

zobowiązań w stosunku do swoich mieszkańców, ponieważ możliwości budżetowe w roku 

2019 zostały już praktycznie wyczerpane.   

Radny Piotr Kamiński przypomniał, że na jednym z posiedzeń Komisji Stałych odbyła się 

dyskusja nad wnioskiem, który złożyła radna Ewa Korzeniewska. Komisja Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy, Infrastruktury, Inwestycji i Ochrony Środowiska ustaliła, że 10 stycznia 

2019 r. o godz. 1000 odbędzie się jej posiedzenie, wraz z wyjazdem w teren, tak by można było 

się odnieść się do powyższego wniosku, jak i pozostałych, które wpłynęły do komisji. Dodał, 

iż na posiedzeniu Komisji poświęconym zaopiniowaniu projektu budżetu na 2019 r. radny 

Marek Leszczyński wnioskował o dokonanie zmiany w planie miejscowym zagospodarowania 

przestrzennego w dzielnicy „Bałuty” w Liciążnej, w miejscu od drogi wiodącej od skrzyżowania 

drogi wojewódzkiej z drogą gminną a terenem leśnym od południowej strony, które można 

przekształcić na osiedle, na tereny budowalne. Zapewnił, że złoży ten wniosek wraz 

z uzasadnieniem osobiście na sesji. Ponadto radny Marek Leszczyński wnioskował 

o dokończenie asfaltu w dzielnicy „Bałuty” w stronę leśniczówki oraz o wykupienie przez 

Gminę Inowłódz, działek od prywatnych właścicieli, na których znajduje się kamieniołom 

w Liciążnej.  Radny Piotr Kamiński przypomniał, że on składał wniosek o ujęcie w budżecie 

na 2019 r. wykonania projektu na przebudowę drogi przez Zakościele od skrzyżowania z drogą 

krajową do drogi wojewódzkiej w Żądłowicach. Wyjaśnił, iż w jego ocenie jest to droga 

w najgorszym stanie technicznym na terenie gminy. Przypomniał, że po dyskusji na komisji 

Pan Wójt zadeklarował, że dokona rozeznania odnośnie kosztów przygotowania projektu i na 

sesji w styczniu 2019 r. zaproponuje wprowadzenie tego zadania w formie zmiany do budżetu. 

Radny dodał, iż wykonanie takiego projektu trwa do pół roku a jeśli pojawią się jakieś środki 

zewnętrzne na wykonanie tej inwestycji, to przy gotowym projekcie będzie można o nie 

aplikować.  

Pani Skarbnik powiedziała, że w dniu sesji radni otrzymali poprawiony projekt uchwały 

w sprawie budżetu na 2019 rok i zmiana wynika ze zwiększenia środków z przeznaczeniem 

na gospodarkę odpadami. Kwota dochodów wzrośnie o 174 000 zł w dziale 90002. W ślad za 

tym został zmieniony załącznik nr 1. Zostały również zmienione wydatki o taką samą kwotę 

174 000 zł i zmieniony załącznik nr 2. Co się z tym wiąże został zmieniony również załącznik 

nr 7 dotyczący utrzymania czystości i porządku w gminie. Jest to wynikiem przeprowadzonego 

postępowania przetargowego i zwiększonej kwoty, jaką Gmina musi wyasygnować na odbiór 

odpadów komunalnych. Ponadto w paragrafie 5 zostały zmienione limity zobowiązań z tytułu 

kredytów i pożyczek zaciąganych na sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 

4 000 030 zł. Jest to zmienione w związku z uwagą zawartą w uchwale Regionalnej Izby 

Obrachunkowej – są tutaj dodane koszty obsługi tego kredytu i kolejna zmiana limitów na 

sfinansowanie planowanego deficytu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 

i pożyczek, zmieniona kwota - są dodane koszty obsługi  w całym okresie kredytowania. 

W paragrafie 6 zmieniono treść paragrafu – ustalono limity wydatków na realizację zadań 

inwestycyjnych realizowanych w 2019 roku, ponieważ przedtem był zapis, który mówił, 
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że ustalono limit wydatków na przedsięwzięcia, co było zakwestionowane, iż przedsięwzięcia 

są zarezerwowane tylko do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Ponadto w paragrafie 

10 upoważniono Wójta Gminy Inowłódz do zaciągania kredytów i pożyczek krótkoterminowych 

na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu do kwoty 4 000 000 

zł, zgodnie z uwagą zawartą do projektu budżetu.   

Następnie głos zabrał radny Marek Leszczyński – Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Mienia i Gospodarki Komunalnej. Powiedział, że Komisja miała okazję spotkać się dwukrotnie. 

Wskazał, że jak to już powiedziano wcześniej 66 % wysokości budżetu to przewidywany dług 

Gminy Inowłódz na rok przyszły, dlatego zastanawia się, czy kontynuować wypowiedź 

radnego Piotra Kamińskiego, który referował wnioski z Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego. Dodał, że na Komisji Budżetu również zgłoszono kilka wniosków. Oczywiście 

można je traktować jako rzeczy niezobowiązujące na 2019 rok, niemniej jednak wnioski tej 

komisji, jak i każdej innej w myśl wypowiedzi Pana Przewodniczącego powinny trafiać do 

Komisji Wniosków, być skrupulatnie zapisywane, przedstawiane Radzie i realizowane w miarę 

możliwości przez organ wykonawczy, czyli Pana Wójta. Następnie radny przytoczył wnioski, 

jakie zostały złożone na Komisji Budżetu a dotyczące finansów Gminy na przyszły i następne 

lata. Przypomniał, że on sam zaproponował, by stworzyć oprócz obowiązującego WPF-u, który 

jest nieczytelnym dokumentem, przy udziale Wójta, Komisji, pracowników Urzędu Gminy, 

sołectw taki plan wniosków inwestycyjnych na całą kadencję, by określić jakie zadania 

inwestycyjne można będzie wykonać w ciągu najbliższych lat tej kadencji. Dodał, że ma 

nadzieję, że ta sprawa będzie jakoś kontynuowana i będzie można wtedy ustosunkować się 

do tego, co zakłada się na następną kadencję. Wtrącił, iż w pewnym sensie budżet roku 2019 

zamyka drogę w wielu sprawach o których dyskutowano. Kontynuując radny poinformował, 

że wnioskował również o stworzenie koncepcji zagospodarowania wnętrz świetlicy oraz piętra 

budynku świetlicy w Liciążnej, kompleksową modernizację budynku oraz jego otoczenia 

a przede wszystkim wyszukania źródeł sfinansowania tego zadania. Dodał, iż ma nadzieję, 

że Pan Wójt poczyni kroki w tym kierunku, by realizację tego zadania rozpocząć w 2020 roku. 

Ponadto radny wnioskował o remont sanitariatów we wszystkich szkołach na terenie Gminy 

Inowłódz. Na koniec przedstawił wniosek radnego Roberta Pawłowskiego, który wnioskował, 

by rozpatrzyć możliwość rozbudowy drogi na Stegnach w Królowej Woli i stworzenie pobocza, 

o nawierzchni mineralnej  - by opracować wniosek koncepcyjny i określić z jakich środków 

i kiedy taka inwestycja mogłaby zostać zrealizowana.   

Radny Zbigniew Niemiec poinformował, że Komisja Rolnictwa obradowała 10 grudnia i wtedy 

nie wiadomo było, iż w najbliższym czasie przyjedzie do Brzustowa auto (dla OSP). 

Przyjechało auto strażackie, zaś na sesji jest Pan Prezes OSP Brzustów, który może się 

wypowiedzieć jak wygląda ono w chwili obecnej i co należy w nim zrobić. Dodał, że środków 

na ten cel zagwarantowanych na 2019 rok też nie ma.  

Pan Przewodniczący przerwał wypowiedź radnego, prosząc, by wrócić do tej kwestii w punkcie 

poświęconym interpelacjom i zapytaniom. Zaproponował, by w tym momencie dokończyć 

procedowanie uchwały budżetowej na 2019 rok.   

Radny Zbigniew Niemiec kontynuował, wyjaśniając, że chodzi mu tylko o to, iż auto jest jakie 

jest, a środków na jego naprawę, na przyszły rok budżetowy nie ma. Dodał, że nie chciałby 

wchodzić w skład budżetu, natomiast zależy mu, by radni mieli świadomość, że taka 

inwestycja w Brzustowie będzie potrzebna.              

 

Ad. 10   

Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2019-2033.  
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Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

7 radnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu.   

Uchwała Nr IV/18/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 11  

Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Inowłódz na rok 2019. 

Pan Wójt powiedział, że chciałby zabrać głos, w reakcji na niepokój wyrażony w poprzednim 

głosowaniu. Jest mu trochę przykro, że jakoś tego zaufania tak jakby brakło. Dodał, iż uważa, 

że po czterech latach współpracy radni mają prawo wierzyć w to, że jest przewidywalny 

a przewidywalność nie polega na tym, że każdemu i wszystko można w każdej chwili obiecać, 

bo wtedy to byłoby zwykłe oszustwo. Ponadto nie można uchwalić środków na remont 

samochodu, którego nie ma. W momencie, w którym radni otrzymali materiały, ten samochód 

jeszcze nie był zakupiony. Został kupiony kilka dni temu. Przypomniał, że na poprzedniej sesji, 

przekazywał informację o tym, że samochód zostanie zakupiony, ale koszt zakupu będzie 

stanowił ok. 1/3 ogólnej kwoty, a dużo większe wydatki będą dopiero później. Na dzień 

dzisiejszy nawet dokładnie nie wiadomo, co przy tym samochodzie jest do zrobienia i ile trzeba 

będzie wydać na to pieniędzy.  Dodał, że stara się zrozumieć radnych, ale chciałby, aby radni 

też zrozumieli jego i jeszcze raz odwołuje się do tego, że nie było jeszcze chyba takiej sytuacji, 

aby nie wywiązał się z jakiś uzgodnień. Poprosił o racjonalne podejście do sytuacji.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

12 radnych.  

Uchwała Nr IV/19/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

      

Pan Przewodniczący ogłosił 10-cio minutową przerwę.  

 

Ad. 12 

Rozpatrzenie uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/18/2015 Rady Gminy Inowłódz z dnia 

29 stycznia 2015 r. w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

Pani Janina Gostyńska wyjaśniła, że z dniem 31 grudnia 2018 r. kończy się umowa z firmą 

„Bizmex” na odbieranie i zagospodarowanie odpadów stałych od właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych na terenie Gminy Inowłódz, jak również sezonowych. Został ogłoszony 

przetarg. Wpłynęły 2 oferty:  firma HAK zaproponowała kwotę  696 459,00 zł w skali roku, zaś 

firma EKOM kwotę 570 240,00 zł w skali roku.  Wobec tego, że cena najkorzystniejszej oferty 

przewyższała kwotę,  którą zamawiający  zamierzał  przeznaczyć na sfinansowanie 

zamówienia (w budżecie ujęta została kwota 330 000,00 zł na całą obsługę systemu) przetarg 

został unieważniony i ogłoszono kolejny. Ponownie wpłynęły oferty tych samych firm, które 

zaproponowały kwoty: firma HAK  503 164,77 zł, firma EKOM 691 902,00 zł. Dodała, 

że wykonana kalkulacja kosztów przedstawia się następująco:  
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1) Koszty firmy i obsługi tj. kwota 593.108,48 zł :12 m-cy= 49.426,00 zł/m-c 

49.426,00 zł : 3429 osób = 14,41 zł /osobę miesięcznie 

2) Koszty firmy tj. kwota 503.164,22 zł : 12 m-cy = 41.930,35 zł/m-c 

41.930,35 : 3429 osób = 12,23 zł/osobę miesięcznie 

Pani Janina Gostyńska wyjaśniła, że w celu właściwej realizacji  ustawy z dnia 13 września 

1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach proponuje się zmianę stawki opłaty za 

odpady od mieszkańców stałych na kwotę 12,00 zł/osobę na m-c za odpady zbierane 

w sposób selektywny i 23,00 zł/osobę na m-c za odpady zbierane w sposób nieselektywny.   

Następnie głos zabrał Pan Wójt, który powiedział, że tak jak w wielu dziedzinach życia, 

tak i w tej wzrastają koszty obsługi tych działań. Po dokonaniu oględzin w gminach sąsiednich, 

którym kończyła się już umowa na wywóz i zagospodarowanie odpadów stałych, ustalono, 

że póki co tylko Gmina Ujazd ustaliła stawkę 12,00 zł, w pozostałych gminach umowy 

obowiązują jeszcze pół roku lub rok i prawdopodobnie zderzą się one z podobną sytuacją. 

Tutaj ustawodawca mówi wyraźnie, że koszty związane z obsługą odbioru odpadów 

od mieszkańców powinny być przez nich pokrywane. Na pewno dużo jest jeszcze do zrobienia 

w przypadku mieszkańców letniskowych i trzeba to jasno powiedzieć. W miesiącu sierpniu br. 

nastąpiła weryfikacja danych i znaczna poprawa w tym zakresie, ale na pewno nie można 

jeszcze mówić, że sprawa została załatwiona. Tutaj warto nadmienić, że prawdopodobnie 

będzie proponowany projekt ustawy z której wynikać będzie, że od takich letniskowych 

domków opłata będzie wynosić 86,00 zł. Być może to lepiej, bo większość z tych osób, które 

zamieszkują sezonowo użalają się, że obecnie ustalona stawka jest dużo większa, niż opłaty 

jakie ponoszą stali mieszkańcy. Natomiast jeżeli chodzi o ustalenie stawki dla stałych 

mieszkańców, to Pan Wójt zdaje sobie sprawę, że ta podwyżka z kwoty 7,50 zł na 12,00 zł jest 

dość radykalna, dlatego osobiście rekomenduje stawkę 11,00 zł. Może nie do końca jest to 

zgodne z dyspozycjami ustawodawcy, który mówi, że te opłaty powinny pokrywać koszty 

ponoszone przez Gminę w tym zakresie, ale należy szukać rezerw u odbiorców letniskowych, 

nadal weryfikować system w tym zakresie, żeby sprawdzać, czy wszyscy mieszkańcy, 

którzy te śmieci produkują na terenie gminy są objęci tymi opłatami.  

 

Na sesję przybył radny Janusz Wilkowiecki. Obecnych było 13 radnych. 

 

W dalszej części obrad wywiązała się dyskusja w kwestii ustalenia stawki za odbiór 

i zagospodarowanie odpadów stałych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie 

Gminy Inowłódz. Wzięli w niej udział: radna Ewa Korzeniewska, Pani Janina Gostyńska, 

Pani Iwona Szczepańska, Pan Wójt, Pani Skarbnik. 

Radny Piotr Krotosz poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty padł wniosek 

o ustalenie stawki 11,00 zł. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 
 
Radny Roman Rodakowski poinformował, że na Komisji Oświaty w głosowaniu nad stawkami 

12,00 zł/osobę za odpady zbierane w sposób selektywny i 23,00 zł/osobę za odpady zbierane 

w sposób nieselektywny, brało udział 5 radnych i wszyscy byli przeciw. Komisja jednogłośnie 

wnioskowała o ustalenie stawki 11,00 zł/osobę za odpady zbierane w sposób selektywny 

i 22,00 zł/osobę za odpady zbierane w sposób nieselektywny.  

Radny Zbigniew Niemiec wyjaśnił, że Komisja Rolnictwa w głosowaniu nad stawkami 12,00 

zł/osobę za odpady zbierane w sposób selektywny i 23,00 zł/osobę za odpady zbierane 

w sposób nieselektywny, brało udział 4 radnych i wszyscy byli przeciw. Komisja jednogłośnie 

wnioskowała o ustalenie stawki 11,00 zł/osobę za odpady zbierane w sposób selektywny 

i 22,00 zł/osobę za odpady zbierane w sposób nieselektywny. 
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Radny Piotr Kamiński powiedział, że na posiedzeniu Komisji Przestrzennej radni rozpatrywali 

stawki 12,00 zł/osobę za odpady zbierane w sposób selektywny i 23,00 zł/osobę za odpady 

zbierane w sposób nieselektywny. Podczas głosowania 1 radny był za przyjęciem tych stawek, 

2 było przeciw. Innych stawek Komisja nie wypracowała. 

Radny Marek Leszczyński wyjaśnił, że Komisja Budżetu głosowała podobnie jak Komisja 

Przestrzenna.   

 

W pierwszej kolejności Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały, w jakim proponowano 

stawki 12,00 zł/osobę za odpady zbierane w sposób selektywny i 23,00 zł/osobę za odpady 

zbierane w sposób nieselektywny. Poddał go pod głosowanie.  

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Przeciwko proponowanemu projektowi uchwały głosowało 

11 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  Projekt uchwały został odrzucony.  

Tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie stawki zaproponowane przez Komisję 

Oświaty, tj. 11,00 zł/osobę za odpady zbierane w sposób selektywny i 22,00 zł/osobę za 

odpady zbierane w sposób nieselektywny. Nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli 

wyczytywani w kolejności alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanych 

stawek głosowało 10 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu. Wniosek Komisji Oświaty 

został przyjęty.    

Tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Posiedzenie opuściła radna Ewa Korzeniewska. Obecnych było 12 radnych.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z ww. stawkami a następnie poddał go 

pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

9 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu.  

Uchwała Nr IV/20/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 13  

Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok dla Gminy Inowłódz. 

Pani Ewa Godlewska przypomniała, że obydwa programy były przepracowane na Komisjach. 

Jeśli chodzi o te programy to zawsze doświadczenie służy temu, żeby zbudować nowy 

program i to co jest dobre pozostaje, modyfikacji ulegają drobne rzeczy.   

Następnie głos zabrał Pan Wójt, który podziękował członkom Gminnej Komisji 

ds.  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za pracę w tejże komisji.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Posiedzenie opuścił radny Zbigniew Niemiec. Obecnych było 11 radnych.  
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Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

11 radnych.  

Uchwała Nr IV/21/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 14 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2019 rok dla Gminy Inowłódz. 

Pani Ewa Godlewska wyjaśniła, że jest to dość trudny obszar do działania Komisji, nawet 

Policja nie prowadzi statystyk w tej kwestii, a jeśli chodzi o lokalne środowisko, to takich 

jawnych przypadków z jakimi Pani Przewodnicząca się spotkała są 4. Natomiast to, że zabawa 

z narkotykami, zwłaszcza z marihuaną ma miejsce w środowiskach młodzieżowych ma 

miejsce, gdzieś „po cichu” wszyscy wiedzą. Rolą Komisji jest przede wszystkim profilaktyka 

i doszkalanie w tym zakresie.   

Pan Wójt zaapelował do radnych i sołtysów, by byli czujni, rozglądali się i mieli odwagę 

reagować, bo skutki nadużywania alkoholu lub narkotyków mogą być bardzo  drastyczne. 

Czasami reakcja w odpowiednim czasie im zapobiega i wszyscy powinni mieć świadomość, 

że jest odpowiednia placówka do której można takie problemy zgłaszać.  

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

11 radnych.  

Uchwała Nr IV/22/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 15 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.  

Pani Iwona Szczepańska wyjaśniła, że niniejsza uchwała pozwoli podnieść do 150 % obecne 

kryterium obowiązujące w pomocy społecznej, które w rodzinie wynosi 528,00 zł na osobę 

a  w jednoosobowych rodzinach 701,00 zł do 150% co wpłynie na powiększenie liczby 

mieszkańców gminy, którzy będą mogli skorzystać z programu. Chodzi konkretnie o gorący 

posiłek, o zasiłki na żywność oraz na pomoc rzeczową wynikającą z tego programu.   

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

11 radnych.  

Uchwała Nr IV/23/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 
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Ad. 16 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.   

Pani Iwona Szczepańska poinformowała, że przyjęcie powyższego programu jest 

nierozerwalnie związane z poprzednią uchwałą. Przyjęty przez Radę Ministrów program 

rządowego wspierania finansowego gmin pozwoli na finansowanie dożywiania w 60% 

ze środków Wojewody.  Program uszczegóławia i poszerza możliwość korzystania z posiłków 

przez dzieci, które nie spełniają kryteriów a mogą być np. zgłoszone przez dyrektorów szkół 

do takiej pomocy. Program zawiera także krótką diagnozę z lat poprzednich.      

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

11 radnych.  

Uchwała Nr IV/24/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 17  

Rozpatrzenie uchwały o zmianie Statutu Gminy Inowłódz. 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przygotowany jako wypełnienie 

zaleceń zgłoszonych przez Wydział Prawny, Nadzoru i Kontroli Łódzkiego Urzędu 

Wojewódzkiego. Mimo, że Statut został już opublikowany w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Łódzkiego, Rada ma obowiązek wprowadzenia tych zmian. Prace nad nim 

nadal będą trwały, aż do ukazania się tekstu jednolitego, tak by po wprowadzonych zmianach 

był przejrzysty i czytelny.     

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 
Komisje Oświaty i Rolnictwa jednogłośnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Na posiedzeniu Komisji Przestrzennego Zagospodarowania 2 radnych głosowało 

za przyjęciem projektu powyższej uchwały, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Na posiedzeniu Komisji Budżetu 2 radnych głosowało za przyjęciem projektu powyższej 

uchwały a 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

9 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

Uchwała Nr IV/25/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 18 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie ogłoszenia wyborów organów sołectw w Gminie Inowłódz. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, iż wypełniając zapis paragrafu 9 statutów poszczególnych sołectw, 

przyjętych uchwałą z dnia 21 stycznia 2010 r., Rada Gminy jest zobligowana do podjęcia 

uchwały w sprawie wyboru sołtysów i rad sołeckich. Zgodnie z zapisem ww. paragrafu Rada 

Gminy zarządza wybory sołtysów i rad sołeckich w terminie 3 miesięcy po upływie kadencji. 
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Kadencja Rady Gminy Inowłódz upłynęła 16 listopada 2018 r., tak więc wybory muszą się 

odbyć do 16 lutego 2019 r. 

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

11 radnych.  

Uchwała Nr IV/26/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 19  

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego ramowego planu pracy Rady Gminy 

Inowłódz oraz rocznych planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz na 2019 rok.  

Pan Przewodniczący przypomniał, że na posiedzeniach w dniu 21 grudnia wszystkie Komisje 

opracowały i zatwierdziły plany pracy na 2019 rok. Stanowią one załączniki do niniejszej 

uchwały. Następnie odczytał plan pracy Rady Gminy Inowłódz na 2019 rok.   

Pan Przewodniczący poprosił o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

11 radnych.  

Uchwała Nr IV/27/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 20  

Informacja o realizacji wniosków z II sesji. 

1. Radny Piotr Krotosz przypomniał, że na poprzedniej sesji składał wniosek 

o przygotowanie zestawienia zadań inwestycyjnych wykonanych na terenie 

zabytkowego parku w Spale w latach 2008 – 2018 i w odpowiedzi otrzymał 

3 kwoty z roku 2008, 2017 i 2018, natomiast w odpowiedzi na wniosek radnego 

Marka Leszczyńskiego pojawia się kwota z 2016 r. (53 408, 00 zł), która nie została 

ujęta w odpowiedzi na jego wniosek. W związku z tym radny wątpi w rzetelność 

udzielonej odpowiedzi. Ponadto dodał, że jeżeli chodzi o naprawę zniszczonych 

poboczy przy drodze z Królowej Woli do Teofilowa, to w jego ocenie nic nie było 

robione.  

Następnie głos zabrał Pan Wójt, który odniósł się do punktu drugiego informacji o realizacji 

wniosków z II sesji. Poinformował, że działka po byłym ZUK w Spale po licznych przetargach 

i negocjacjach została sprzedana za kwotę 901 000,00 zł netto. Przed sesją nastąpiło 

podpisanie aktu notarialnego. W dalszej kolejności Pan Wójt powiedział, iż ma informację 

z Urzędu Marszałkowskiego o tym, że umowa na dofinansowanie zadania związanego 

z modernizacją, uzupełnieniem i rozbudową oświetlenia ulicznego  została już ze strony tegoż 

urzędu podpisana i w najbliższych dniach zostanie podpisana ze strony Urzędu Gminy 

Inowłódz. Na koniec Pan Wójt udzielił odpowiedzi na pytanie, jakie zostało zadane na 

posiedzeniu jednej z Komisji Stałych przed sesją – „O ile procent wzrosły koszty energii 
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elektrycznej?”. Wyjaśnił, iż w momencie sporządzania odpowiedzi na wnioski nie znane były 

stawki z oferty, jednak po jej otwarciu okazało się, że wzrost cen zaproponowany przez PGE 

wynosi 57 %.  Następnie Pan Wójt poprosił, by Panowie Kierownicy Jarosław Jopek i Marek 

Iskierka odnieśli się do zastrzeżeń zgłoszonych przez radnego Piotra Krotosza.  

Pan Marek Iskierka powiedział, że w chwili obecnej  nie ma możliwości sprawdzenia tej 

rozbieżności, ale na najbliższą sesję lub komisję wyjaśni ją.   

Pan Jarosław Jopek odnosząc się do kwestii naprawy poboczy wyjaśnił, że być może doszło 

do jakiegoś nieporozumienia, bo padło pytanie, czy były naprawiane pobocza na drodze. 

Tak więc były one naprawiane po dzikach, była tam wykonana ogromna praca polegająca na 

oczyszczeniu rowu, praktycznie na całym prostym odcinku od Królowej Woli w kierunku 

Teofilowa. 

Radny Piotr Krotosz powiedział, że w dniu sesji jechał tym odcinkiem drogi i w trzech 

newralgicznych miejscach, gdzie są bardzo duże dziury nic nie było zrobione. Szczególnie 

tam, gdzie jest przejazd przy ośrodku elektrociepłowni, to nie są duże odcinki, bo ok.10-cio 

metrowe, ale dziur głębokości 20 cm. Takich miejsc jest około trzech.       

 

Ad. 21 

Interpelacje i zapytania. 

1. Pani Danuta Baranowska: 

• wnioskowała, by sołtysi otrzymali wykaz planowanych inwestycji, jakie 

są zaplanowane w budżecie na 2019 r., tak by w razie pytań mieszkańców 

byli zorientowani w tym zakresie; 

• zapytała jaki będzie zakres budowy kanalizacji w Inowłodzu w 2019 r.? 

W których rejonach miejscowości będą wykonywane prace? 

Pan Wójt wyjaśnił, że po uchwaleniu budżetu będzie on opublikowany na Biuletynie Informacji 

Publicznej, natomiast podczas zebrań sołeckich poszczególne inwestycje zostaną omówione. 

Jeśli Państwo Sołtysi sobie życzą, otrzymają  załącznik inwestycyjny z uchwały budżetowej na 

2019 r. Jeżeli zaś chodzi o kanalizację, to niedawno została podpisana umowa na opracowanie 

programu funkcjonalno-użytkowego dla kanalizacji w miejscowości Inowłódz. W tym celu 

przedstawiciele firmy projektowej będą docierać do domostw na terenie Inowłodza i będą 

rozmawiać na temat szczegółów technicznych dotyczących projektowania przyszłego 

skanalizowania Inowłodza. To jest pierwszy krok. Był on wykonany jeśli chodzi o Zakościele 2 

albo już 3 lata temu, obecnie natomiast trwa realizacja fizycznej budowy inwestycji. 

W przyszłym roku mają być ogłaszane konkursy na budowę sieci kanalizacyjnej 

z Regionalnego Programu Operacyjnego. Gmina przygotowuje się do złożenia wniosków i jeśli 

zdąży je złożyć i otrzyma dofinansowanie to będzie można mówić o realnych terminach 

budowy kanalizacji. Natomiast obecnie trwają przymiarki do drugiego etapu kanalizacji gminy, 

czyli objęcia całego sołectwa Inowłódz i fragmentu miejscowości Teofilów (tej, która jest 

w aglomeracji Poświętne) do tego, by budować kanalizację. To jest pierwszy etap, który ma 

określić założenia budowlane. Na pewno nikt nie jest w stanie powiedzieć, kiedy będzie 

faktyczna budowa kanalizacji w Inowłodzu, pozostaje mieć nadzieję, że w perspektywie dwóch 

lat jest to możliwe. Czy w jednym etapie, też mało prawdopodobne, bo takie pierwsze szacunki, 

mówią, że koszt tego przedsięwzięcia to będą dziesiątki milionów.  

Pani Danuta Baranowska zapytała, czy dotyczy to również fragmentu Inowłodza położonego 

„za Pilicą”? 

Pan Wójt odpowiedział, że tak, dotyczy to również fragmentu Inowłodza położonego za Pilicą. 

Planuje się objęcie całego Inowłodza tą inwestycją.            
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Ad. 22  

Wnioski Komisji, wolne wnioski i zapytania.  

1. Radny Piotr Gawęda wnioskował, by rozważyć nazwanie ronda w Inowłodzu 

(na drodze wojewódzkiej) „Rondem Niepodległości” lub „Rondem 100-lecia 

Odzyskania Niepodległości”.  

2. Radny Zbigniew Niemiec wnioskował o: 

• wysłanie zapytania do Zakładu Energetycznego w sprawie wymiany trakcji 

w Brzustowie, na Kolonii III i w Dąbrowie (kiedy ruszy inwestycja?),  

• przygotowanie informacji dla rolników odnośnie odpadów wielkogabarytowych 

(co się kwalifikuje jako odpad wielkogabarytowy, a co nie).  

3. Komisja Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Spraw Terenowych  

wnioskowała o umieszczenie w Biuletynie Gminy Inowłódz oraz na stronie 

internetowej Gminy Inowłódz informacji nt. kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023. 

4. Radny Piotr Kamiński: 

• poinformował, że Komisja Przestrzenna otrzymała do zaopiniowania 

4 wnioski: pierwszy dotyczył przejęcia od Lasów Państwowych ul. Leśników 

w Spale, drugi dokupienia do dz. nr 4476/1 w Inowłodzu pasa gruntu z działki 

gminnej, trzeci dokupienia do dz. nr 4476/2 w Inowłodzu pasa gruntu z działki 

gminnej a czwarty wykupienia od Gminy części działki nr 3330 w Inowłodzu 

z przeznaczeniem na dojazd do posesji. Po zapoznaniu się z treścią 

wniosków, członkowie Komisji zadecydowali, że jeśli chodzi o pierwszy 

wniosek to zaopiniują go po dokonaniu wizji w terenie. W odniesieniu 

do drugiego, trzeciego i czwartego wniosku po zapoznaniu się z opinią Rady 

Sołeckiej w Inowłodzu ustalono, że one również zostaną zaopiniowane 

po dokonaniu wizji w terenie.  Radny poinformował, iż Komisja planuje 

posiedzenie, wraz z wyjazdem w teren na 10 stycznia 2019 r. Ponadto Komisja 

rozpatrzy wnioski, jakie zostały złożone na posiedzeniu Komisji Stałych; 

• wnioskował o przygotowanie mapy z zaznaczonym majątkiem gminnym 

(na posiedzenie Komisji Przestrzennej w styczniu 2019 r.);  

• zapytał, czy nowo wykonany fragment oświetlenia w Inowłodzu, wzdłuż drogi 

wojewódzkiej, jest już przekazany we władanie gminy, ponieważ w ostatnim 

czasie raz działa a raz nie. – Pan Jarosław Jopek odpowiedział, że na odcinku, 

gdzie zostało wykonane nowe oświetlenie w dniu sesji zostały założone nowe 

kłódki do rozdzielni elektrycznych, ponieważ ktoś wyłączał światło. Na ten moment 

wszystko jest w porządku, zostały założone nowe zabezpieczenia.      

5. Radny Marek Leszczyński: 

• złożył wniosek o  dokonanie zmian w planie miejscowym zagospodarowania 

przestrzennego w dzielnicy „Bałuty” w Liciążnej, w miejscu od drogi wiodącej od 

skrzyżowania drogi wojewódzkiej z drogą gminną a terenem leśnym od 

południowej strony, które można przekształcić na osiedle, na tereny budowalne;  

• wnioskował o dokończenie asfaltu w dzielnicy „Bałuty” w stronę leśniczówki;  

• wnioskował o uruchomienie procedury wywłaszczeniowej w stosunku 

do właściciela nieruchomości, który odmówił sprzedaży części gruntu pod 

budowę drogi w Liciążnej;  
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• wnioskował o wykupienie przez Gminę Inowłódz, działek od prywatnych 

właścicieli, na których znajduje się kamieniołom w Liciążnej;  

• zaproponował, by stworzyć plan wniosków inwestycyjnych na kadencję                     

2018 – 2023 (wersję roboczą do użytku radnych);  

• wnioskował, by zrobić wszystko, zwrócić się do odpowiednich urzędów 

i instytucji, aby wrócić do koncepcji budowy obwodnicy Inowłodza;  

• wnioskował, by ponownie wystąpić do władz miasta Tomaszowa Maz. 

z wnioskiem o wybudowanie przejazdu podziemnego pod przejazdem 

kolejowym przy ul. Spalskiej w Tomaszowie Maz.;  

• wnioskował o powrót do swojego wniosku sprzed 4 lat, dotyczącego 

uporządkowania lokalizacji reklam, informacji w Inowłodzu (Pan Wójt 

zaproponował, by rozszerzyć ten wniosek o  zajęcie się sprawami przystanków 

autobusowych i znaków informacyjnych na terenie całej Gminy Inowłódz); 

• wnioskował, by w związku z pogarszającą się sytuacją na zamku, 

(przeciekającymi stropami, wodą pojawiającą się w instalacji elektrycznej),  

rozważyć wybudowanie lekkiej konstrukcji nad dziedzińcem zamku w Inowłodzu; 

• wnioskował o wykonanie koncepcji zagospodarowania wnętrz świetlicy oraz 

piętra budynku świetlicy w Liciążnej; kompleksowej modernizacji budynku oraz 

jego otoczenia a przede wszystkim wyszukania źródeł sfinansowania tego 

zadania;  

• złożył wniosek do Komisji Oświaty, by wrócić do kwestii rozwiązania problemu 

zbyt ciężkich plecaków, jakie noszą uczniowie;  

• wnioskował o remont sanitariatów we wszystkich szkołach na terenie Gminy 

Inowłódz.  

6. Radny Robert Pawłowski wnioskował, by rozpatrzyć możliwość rozbudowy drogi 

na Stegnach w Królowej Woli i stworzenie pobocza, o nawierzchni mineralnej  - 

by opracować wniosek koncepcyjny i określić z jakich środków i kiedy taka 

inwestycja mogłaby zostać zrealizowana.  

7. Radna Monika Drużdż wnioskowała o naprawę wyrw w chodniku w Brzustowie 

przy posesjach nr 13 i 19.  

8. Radny Roman Rodakowski zapytał, czy jest możliwość ustawienia lustra 

drogowego na ul. Hubala w Spale, przy posesji nr 29, ponieważ w tym miejscu 

jest bardzo ostry zakręt i dochodzi do wielu wypadków.  

9. Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu wnioskowała o zorganizowanie 

wyjazdu do Szkoły Podstawowej w Brzustowie w celu wizytacji pomieszczenia, 

w którym znajduje się klasa I.  

10. Radny Piotr Krotosz wnioskował o wysłanie kartek świątecznych 

do mieszkańców Gminy Inowłódz, którzy znajdują się w ośrodkach opieki.  

 

Posiedzenie opuścił radny Sławomir Rozwadowski. Obecnych było 10 radnych.  

 

W dalszej kolejności głos zabrał Pan Tomasz Janas, który odniósł się do kwestii zakupu 

samochodu bojowego dla OSP Brzustów. Poinformował, że pojazd taki został zakupiony, 

tydzień temu od OSP Przesiadłów (STAR 266), z pełną świadomością, iż wymaga 

on gruntowej przebudowy i remontu, tak, by mógł służyć strażakom w Brzustowie. Następnie 

szczegółowo wyjaśnił jaki będzie przewidywany zakres prac remontowo-naprawczych 

oraz podał ich orientacyjny koszt.  
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Posiedzenie opuścił radny Marek Leszczyński. Obecnych było 9 radnych.  

 

Na koniec głos zabrał Pan Wójt. Przypomniał sołtysom, że czas na rozliczenie funduszu 

sołeckiego mają do 31 grudnia br. do godz. 1000. Zaapelował do radnych, by postarali się 

zmobilizować jak największą liczbę mieszkańców do wzięcia udziału w zebraniach sołeckich, 

które są zaplanowane na styczeń 2019 r. Następnie poinformował, że zostanie przygotowana 

informacja dla mieszkańców, która wyjaśni powody podwyżki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Odnosząc się do wniosku w sprawie drogi do Liciążnej, Pan Wójt 

wyjaśnił, iż ostatnio odbył rozmowę z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich i z niej wynika, 

że najprawdopodobniej inwestycja  ta znajdzie się w planach Sejmiku Wojewódzkiego                       

na 2019 rok. 

  

Ad. 23 

Pan Przewodniczący zamknął obrady IV sesji VIII kadencji Rady Gminy Inowłódz o godzinie 

1530.        

 

 

 

          Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz 

 

             Robert Pawłowski 
 

 

 

Protokołowała:   

Małgorzata Mierzwa 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zgodnie z art. 20 ust 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U z 2018 r. poz. 994 z późn. 
zm.) nagranie z sesji dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Inowłódz oraz na stronie internetowej 
Gminy Inowłódz.  
 

 


